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اجرای برنامه توزیع گسترده مرغ گرم

رئیس اداره نظارت و بازرسی جهاد کشاورزی مشهد گفت:

برنامه ای برای تأمین و توزیع مرغ ابلاغ شده است که براساس 

آن مرغ گرم برای توزیع در اختیار همه واحدهای صنفی در هر 

منطقه و خیابان قرار می گیرد. علاوه بر این، عرضه مرغ قطعه شده 

ممنوع شده است تا نگرانی از کمبود مرغ در بازار وجود نداشته 

باشد و مرغ با قیمت مصوب در اختیار مردم قرار بگیرد. به گزارش 

روابط عمومی جهاد کشاورزی، سیدعلی اکبر نصری سرآسیا اظهار 

کرد: قیمت مصوب مرغ گرم برای مصرف کننده جهت عرضه در 

واحدهای صنفی، بر اساس گرید B و A کیلویی ۷۳ و ۷۹هزار تومان 

است. برای آن دسته از شهروندانی که درخواست خرید قطعات 

مرغ برای مصرف خانوار ازجمله ران، سینه با استخوان، شینسل 

و... را داشته باشند، قرار شد مرغ قطعه به صورت بسته بندی 

ظرفی با مجوز دام پزشکی به واحدهای صنفی عرضه شود.

وی بیان کرد: بر این اساس، بازرسان جهاد کشاورزی مشهد با 

حمایت از مصرف کنندگان نیز واحدهای صنفی مرغ را به طور 

مستمر پایش و توزیع و عرضه آن ها را پیوسته رصد می کنند و 

از هر گونه تخلف جلوگیری می کنند. وی ادامه داد: نظارت و 

بازرسی توسط بازرسان جهاد کشاورزی و سایر نهادهای مسئول،

برای اجرای دقیق دستورالعمل ابلاغی نیز در دستورکار قرار 

گرفته است. بر اساس این ابلاغ، با متخلفان عرضه کننده مرغ 

قطعه کاری به شدت برخورد می شود. همچنین، مدیر بازرسی و 

نظارت بر اصناف خراسان رضوی به ایرنا گفت: یک واحد صنفی 

عرضه کننده گوشت مرغ واقع در سپاد مشهد به دلیل تخلفات 

متعدد مهروموم شد. محسن صیادی افزود: از آنجا که عرضه و 

فروش هرگونه مرغ قطعه بندی شده فله در فروشگاه ها ممنوع 

شده است و عرضه باید به صورت بسته بندی فانتزی (بشقابی) 

با برچسب اداره دام پزشکی باشد، نظارت ها دراین زمینه شدت 

گرفته است. وی آمار تخلفات عرضه گوشت مرغ در مشهد از ابتدای 

امسال تا هفتم مردادماه را شامل ۶۴۰بازرسی از سطح عرضه 

و تنظیم ذکر کرد. صیادی گفت: شهروندان در صورت مشاهده 

تخلف واحدهای صنفی می توانند با تماس با شماره های ۱۲۴ و 

۳۱۷۳۰۱۲۴ شکایات خود را ثبت کنند.

کاهش کم فروشی در صنایع غذایی خراسان رضوی

فروشی در  رضــوی گفت: کم  مدیرکل استاندارد خــراســان 

بسته بندی های صنایع غذایی این استان، طبق مقایسه نتایج 

آزمون های این اداره کل درباره وزن کشی از بسته بندی ها، امسال 

نسبت به مدت مشابه پارسال رو به کاهش است. محمد سجادی 

در گفت وگو با ایرنا افزود: نتایج بررسی مداوم وزن بسته بندی 

شرکت های تولیدکننده موادغذایی خراسان رضوی در سال 

گذشته نشان داد که ۵۰درصد از آزمون های حاوی موادغذایی 

در داخل بسته بندی کمتر از میزان درج شده روی بسته است.

از ابتدای امسال تاکنون ۳۹۶نمونه برداری از تولیدات صنایع 

غذایی استان صورت گرفته است که ۲۴۲مورد از بازار و ۱۵۴مورد از 

خط تولید صنایع غذایی بوده است. وی ادامه داد: منطبق نبودن 

وزن بسته با وزن اعلام شده یا همان مردودی آزمون در نمونه های 

بازار ۴۳درصد بوده است؛ تولیداتی که برخی مربوط به انبارها 

و تولیدات ماه های قبل بوده است. سجادی گفت: مردودی 

آزمون های وزن کشی بسته بندی غذایی در تولیدات جدید 

صنایع غذایی نیز ۳۷درصد بوده است. در مجموع میانگین 

مردودی و منطبق نبودن وزن محصولات صنایع غذایی استان به 

۴۰.۶درصد کاسته شده است. مدیرکل استاندارد خراسان رضوی 

گفت: پایش وزن بسته بندی صنایع غذایی استان در امسال 

ادامه خواهد داشت و طبق برآوردها، با نظارت های بیشتر، این 

تخلفات و همان منطبق نبودن وزن بسته بندی با وزن اعلام شده 

به حدود ۱۰درصد تا پایان سال کاسته می شود.

فروش رستوران ها ۲۰درصد کم شده است

رئیس اتحادیه صنف رســتــوران داران، چلوکباب، آشپزخانه و 

حلیم پزان مشهد با اشاره به اینکه در مشهد تقریبا ۲۰درصد کاهش 

فروش داشته ایم، گفت: وقتی پنج مشتری به رستوران می آیند،

سه۳ پرس غذا سفارش می دهند، اما باید به پنج نفر سرویس 

بدهیم که این ها هزینه های خاص خودش را دارد. بااین حال،

ما به عنوان رستوران دار هزینه سه پرس غذا را دریافت می کنیم.

حسن امیریان در گفت وگو با شهرآرانیوز درباره تغییر نرخ نامه 

صنف رستوران ها، آشپزخانه ها و کبابی های مشهد بیان کرد:

هنوز نرخ های صنف ما اصلاح نشده است. حدود دو ماه است 

انجمن حمایت از حقوق مصرف کننده نرخ های ما را تأیید کرده و 

به اتاق اصناف و از آنجا به سازمان صمت رفته، اما هنوز نرخ های 

جدید ابلاغ نشده است.

وی افزود: چند وقت است که به دلیل گرانی گوشت و برنج مشتریان 

ما کم شده اند. البته در سال جدید افزایش قیمت نداشته ایم. در 

تهران، شیراز و اصفهان قیمت ها دست واحدهای صنفی است،

اما در مشهد باید مطابق قانون نرخ بدهیم. بیشتر مشتریان ما 

گوشت و ماهیچه مصرف می کنند، چون می دانند قیمت گوشت 

زیاد شده است، اما ما نمی توانیم قیمت آن را افزایش دهیم.

امیریان بیان کرد: اگر بخواهیم مشتری و کاسب آرامش داشته 

باشد، باید نرخ ها دست فروشندگان باشد تا رقابت ایجاد شود.

یعنی اگر فروشنده ای گوشت را کیلویی ۴۸۰هزار تومان می خرد،

فروشنده به میل خودش ۵ تا ۱۰درصد قیمتش را افزایش می دهد.

آن وقت یک فروشنده قیمتش را افزایش می دهد و یک فروشنده 

دیگر تغییری در قیمتش ایجاد نمی کند. مشتریان نیز از هرجا 

که بخواهند غذا می خرند.

دانش بنیان ها  
در دست انداز های نانوشته

دانش بنیان ها با اشاره به مطالباتشان از تداوم تلاش های خود برای ادامه مسیر می گویند

انرژی، گرفتاری همیشگی دانش بنیان ها

«پیشرفت را اگر بخواهید با افزایش تعداد 

شرکت های دانش بنیان ثابت کنید، خیلی 

خوب است، اما به موازات این باید بدانید که 

افزایش تعداد واحدهای فناور باید با توسعه 

زیرساخت ها همراه باشد و هر شرکت برای 

محصول خود که ارزش افزوده خلق می کند،

باید مقادیر معتنابهی از انرژی و امکانات را در 

اختیار بگیرد.» این جملات، بخشی از تأکید 

صریح سیدمنصور محسنی، مدیر یک شرکت 

فناور در زمینه جوشکاری قطعات بزرگمقیاس 

صنعتی است. وی می گوید: تقاضای پارک 

برای برق در سال۱۴۰۰ حدود ۱٫۷مگاوات بر 

ساعت بود، اما این نیاز در سال گذشته به 

۲٫۵مگاوات در ساعت و امسال به ۵مگاوات 

در ساعت افزایش یافته است که شاید در ابتدا 

نشانه جهش تولید و مایه امیدواری باشد. با 

وجود این، پاسخگونبودن تأسیسات زیربنایی 

برای توزیع برق سبب شده است تأمین این نیاز 

در عمل غیرممکن باشد و فاز دوم پروژه های ما 

نه به دلیل محدودیت در دانش، بلکه به علت 

فراهم نبودن برق، همچنان ناتمام بماند. این 

مسئله را در نظر بگیرید که در بازار جهانی 

با شرکت هایی از کره جنوبی و آلمان رقابت 

می کنیم که مسائلی مانند برق یا اشتراک انرژی 

مدت هاست برایشان کاملا حل شده است. در 

نتیجه ما درحالی باید به مصاف آن ها برویم که 

شرکت توزیع نیروی برق حتی برای اعطای 

کنتور جدید سخت گیری می کند.

بااین حال، او تأکید می کند که این موانع سبب 

نمی شود که او از ادامه راهی که رفته است،

پشیمان باشد و همچنان با همان انگیزه و 

علاقه ای که کارش را از روز اول شروع کرده 

است، به فعالیتش ادامه می دهد.

!چالشی به نام مالیات ناگهانی

معصومه عبادزاده، مدیر یک شرکت دانش بنیان 

که در زمینه بیوایمپلنتهای طبی فعالیت 

ــاره معضلی  می کند، گله اصلی اش را درب

کند که خــودش آن را مالیات  مطرح می 

گوید: مسئله  ناگهانی می خواند. وی می 

ناترازی در نقدینگی که به دلیل اعمال قانون 

مالیات برای شرکت های خارج از پارک پیش 

می آید، سبب شده است بسیاری از همکاران 

ما رغبتی برای فعالیت آزاد نداشته باشند و به 

همین دلیل، حتی کار به ارائه 

اظهارنامه های خلاف واقع 

ختم می شود تا به هر قیمت 

ممکن بتوانند کسب وکارشان 

ــه  ــارک ادام را در فضای پ

دهند. البته این طور نیست 

ها با اصل  بنیان  که دانش 

لفتی  مخا ت  لیا ما له  مقو

داشته باشند، بلکه بیش از 

همه، نگرانی از رفتارهای 

خت  ا یکنو غیر و  ع  مــتــنــو

کارشناسانی است که حتی 

برای اظهارنامه های مالیاتی 

یکسان از چند شرکت، مقادیر 

متفاوتی را اعلام کرده اند و این برخوردهای 

سلیقه ای است که فضای کار آزاد را برای 

بنیان ها ناامن می کند. او با اشاره  دانش 

به توانمندی شرکت های ایرانی در حوزه 

بیوایمپلنتهای طبی می گوید: شرکت های 

داخلی توانمندی زیادی در این حوزه دارند و 

حتی به غیر از بازار داخلی می توانند برای ورود 

به بازارهای بین المللی هم برنامه داشته باشند.

همچنین، این شرکت ها می توانند هزینه ها را 

برای شهروندان خودمان به میزان قابل توجهی 

بکاهند و بستر را برای فعالیت جوانان نخبه 

فراهم کنند. این چشم انداز را که نگاه می کنم،

سبب می شود همچنان به ادامه فعالیت در این 

حوزه علاقه مند باشم.

چشم انتظار مایه حیات

سمیرا فضلی، مدیر شرکت دانش بنیانی که در 

زمینه طراحی و ساخت موتورهای توربینی و 

کمپرسورهای صنعتی فعالیت می کند، با اشاره 

به محدودیت در تأمین آب موردنیاز واحدش 

می گوید: در واحدهای تولید 

ه  د مــا ین  تر   مهم  ، صنعتی

کننده آب است و بر  خنک 

این اساس، الزامی هم از طرف 

شرکت ها وجود ندارد که این 

آب حتما باید آشامیدنی باشد.

بااین حال، پارک علم و فناوری 

ــان تأسیس  خــراســان از زم

تاکنون با یک حلقه چاه آب 

بــه عمق ۱۹۰مـــتر فعالیت 

کند که دبــی برداشت  می 

آن نیز از ۶٫۳لیتر در ثانیه 

فراتر نمی رود و این موضوع 

بــه مــوازات کارشکنی هایی 

که در موضوع لوله کشی ها صورت می گیرد،

سبب شده است واحدهای فناور هم در بخش 

شرکت های مادر و هم بخش های توسعهای،

با چالش جدی مواجه باشند. به گفته وی،

رفع نیاز دانش بنیان های استان نه با تقویت 

خط لوله یا حفر چاه جدید، بلکه با ایجاد یک 

تصفیه خانه صنعتی یا همان واحد بازگردانی 

آب محقق می شود تا نه فقط آب آشامیدنی،

بلکه حتی فاضلاب شهری یا پساب شهرک 

صنعتی در چرخه بازگردانی قرار بگیرد و 

به دست واحد فناور برسد. بااین حال، او در 

پاسخ به اینکه آیا این مانع سبب شده است 

بخواهد این حوزه را ترک کند، می گوید ورود به 

حوزه دانش بنیان ها باتوجه به نو و بکربودنش 

چالش های بیشتری دارد، اما هیچ گاه این 

چالش ها او را از ادامه دادن دل سرد نکرده است.

او انتظار دارد مطالباتشان زودتر برطرف شود،

اما این به منزله ناامیدشدن نیست.

شهریورماه، گره گشایی از حمل ونقل

ــلام مــســعــود  ــ ــ بـــنـــابـــر اع

میرزائی شهرابی، رئیس پارک 

علم و فناوری خراسان رضوی،

ــه  بــه صــورت میانگین روزان

۱۲۰محموله بــزرگ شامل 

نیاز شرکت های دانش بنیان 

به مواد اولیه و البته محصولات 

نهایی آن ها به پارک وارد یا از 

آن خارج می شود، اما مسئله 

بنیان های  دسترسی دانش 

استان به جاده، موضوعی است که به چالش 

بسیاری از واحدها تبدیل شده است.

یــر یــک شرکت  ، مــد ق محقق د صا محمد

دانش بنیان که در زمینه محصولات روشنایی 

فعالیت می کند، با اشــاره به این موضوع 

می گوید: نیاز ما به مواد اولیه از طرف واحدهایی 

تأمین می شود که عمدتا در خارج از استان 

قرار دارند و وضع مشتریان ما هم به همین 

صورت است. بااین حال، برای دسترسی به 

ورودی پارک از طرف فرودگاه باید حدود سه 

کیلومتر جلوتر، از دوربرگردان دور بزنید تا 

بتوانید از شانه خاکی جاده به تنها ورودی 

پارک برسید. این مسئله برای واحدهایی که 

در زمینه صنایع حساس فعالیت می کنند یا 

محصولاتشان در رده صنایع غذایی طبقه بندی 

می شود، اهمیتی دوچندان پیدا می کند تا هم 

مواد اولیه در زمان مناسب به دست شرکت 

برسد و هم محصولاتشان در مسیر اضافی 

خسارت نبیند.

این گلایه مشترک دانش بنیان های استان 

البته به زودی برطرف خواهد شد، زیرا بنا به 

اعلام فرماندار مشهد، طرح تعریض بزرگراه 

پیامبراعظم(ص) و ایجاد دسترسی ویــژه به 

پارک علم و فناوری خراسان 

در کیلومتر دوازده بزرگراه 

در شهریورماه به بهره برداری 

خواهد رسید تا شرکت ها دیگر 

ونقل نداشته  دغدغه حمل 

باشند.

 تســویه کنیــد، حمایت

پیشکش!

ن  یا هما ینگی  نقد مسئله 

سرمایه در گردش به عنوان 

چالشی همیشگی فقط مختص شرکت های 

دانش بنیان نیست و بیشتر واحدهای صنعتی 

کشور از آن رنج می برند. بااین حال، تفاوت 

بزرگ آن برای دانش بنیان های استان این 

است که این موضوع نه به دلیل نوسان ارز یا 

موارد مرسوم دیگر، بلکه برپایه بدعهدی برخی 

دستگاه های اجرایی و ادارات دولتی شکل 

می گیرد؛ اینکه یک سازمان پای قرارداد می آید،

محصول موردنیاز خود را تحویل می گیرد و در 

زمان تسویه حساب با بهانه هایی مثل کمبود 

اعتبار یا کسری بودجه، حساب وکتاب شرکت 

دانش بنیان را به هم می ریزد.

گلایه اصلی مسعود فخرآبادی، مدیر شرکت 

دانش بنیانی که در زمینه تولید ماشین آلات 

مدرن راهسازی فعالیت می کند، همین مسئله 

است. واحد فناور او که اکنون پیگیر تسویه 

بدهی سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 

از قراردادهای سال۱۳۹۷ است، می گوید: در 

گذشته یکی از نقاط عطف در مسیر پیشرفت 

یک شرکت دانش بنیان این بود که سازمان های 

دولتی روی توانمندی هایش حساب کنند و 

نیاز دستگاه های اجرایی به جای واردات،

از تولید داخلی تأمین شود، اما بدحسابی 

ویژه در دولت قبل باعث شد  ها به  دولتی 

امروزه واحدهای فناور، قرارداد با نهادهای 

دولتی را به مثابه نقطه آغازی بر ناترازیهای 

مالی و بحران در نقدینگی هایشان بدانند.

وی می افزاید: ما نیاز طرف قرارداد را به موقع 

تأمین می کنیم، اما زمان پرداخت، کلیدواژه 

مدیران از «حمایت» به «بودجه نداریم» تغییر پیدا 

می کند. واحد ما همین امروز حدود ۱۱میلیارد 

تومان از سازمان های دولتی طلب دارد. همین 

وضع باعث می شود بسیاری از شرکت های 

بنیان استان بیشتر از اینکه انتظار  دانش 

حمایت داشته باشند، به تسویه مطالباتشان 

چشم بدوزند. وی با بیان اینکه دانش بنیان ها 

فقط به دنبال کسب درآمد نیستند و اثرگذاری 

بر اقتصاد کشور و تسهیل رشد اقتصادی و 

اشتغال زایی برای دیگر جوانان نخبه ایرانی نیز 

برای آن ها مهم است، می گوید: همین اهداف 

سبب شده است دانش بنیان ها همچنان با 

وجود مشکلات پای کار باشند و فعالیتشان 

را ادامه دهند. او تأکید می کند: افق آینده 

دانش بنیان ها با وجود فرازونشیب ها روشن 

است و باید تا رسیدن به نتیجه راه را ادامه داد.

اد
ص
ــ
ــ
قت
ا

شنبه
۱۴۰۲ مــرداد ۱۴
۱۴۴۵ محــرم ۱۸
شـــــماره ۴۰۰۳

مرتضی محمدپور

۱۰مرداد امسال بود که انتشار خبری به نقل از بهرام 
گزارش 
خبری

صلواتی، مدیر رصدخانه مهاجرت ایران که گفته بود 

۶۷درصد نیرو های متخصص شرکت های دانش بنیان 

اند، فضای رسانه ای را  وارد فرایند مهاجرت شده 

تحت تأثیر قرار داد. این سخنان با واکنش مسئولان دولتی مواجه 

شد و انتقادهایی به این عدد وارد کردند. بااین حال، چه این عدد 

دقیق باشد چه نباشد، در سال های گذشته دانش بنیان ها همواره 

نسبت به موانعی که با آن ها در فضای کسب وکار مواجه هستند،

انتقادهایی جدی داشته و بارها درخواست کرده اند که برای ادامه و 

توسعه فعالیت هایشان نیازمند برطرف کردن این موانع هستند. با 

بــنــیــان هــا معتقدند کــه بــا وجــود  ــن، بسیاری از دانــش  ــود ای وج

فرازونشیب هایی که با آن روبه رو هستند، علاقه به این حوزه سبب 

شده است همچنان در این حوزه باقی بمانند و فعالیت های خود را 

ادامه دهند. همین مسئله بهانه ای شد تا شهرآرا به سراغ پنج واحد 

فناور در پارک علم و فناوری خراسان برود و پای صحبت های آن ها 

بنشیند.

مسعود فخرآبادی، مدیر 
شرکت دانش بنیان: 

افق آینده دانش بنیان ها با 
وجود فرازونشیب ها روشن 
است و باید تا رسیدن به 

نتیجه راه را ادامه داد.

مسعود فخرآبادی، مدیر 
شرکت دانش بنیان: 

افق آینده دانش بنیان ها با 

معصومه عبادزاده، 
مدیر شرکت دانش بنیان: 
دانش بنیان ها می توانند 

هزینه ها را برای شهروندان 
خودمان به میزان قابل توجهی 
بکاهند و بستر را برای فعالیت 

جوانان نخبه فراهم کنند. 
این چشم انداز را که نگاه 
می کنم، سبب می شود به 

فعالیت ادامه دهم

معصومه عبادزاده، 
مدیر شرکت دانش بنیان: 
دانش بنیان ها می توانند 
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